



ACTA JUNTA MUNICIPAL D'ALGODA, MATOLA, PUÇOL I ALGORÓS

Data: 28 d'octubre de 2021

Hora de començament: 19.30 h

Assistents:

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez
- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola González
- Alcalde Pedani de Matola: José Soriano Sansano
- Alcaldessa Pedània de Puçol: Rosa Vicente García
- Alcaldessa Pedània d'Algoda: Antonia Coves Pascual
- Alcalde Pedani d'Algorós: Antonio Vicente Martínez
- Representant Grup PSOE: Vasilisa Prangache
- Representant Grup PP: Manuela Mora
- Representant Grup Ciutadans: Eva M^a Crisol Arjona
- Representants Grup Vox: Aurora Rodil Martínez i Samuel Ruiz
- Representant Comissió de Festes de Matola: Fidel Alonso Martínez
- Representants Associació Ames de Casa "La Palmera": Charo Reynaldo
- Representant Associació Els Veïns d'Algorós: Antonio Vicente Martínez
- Representant Comissió Festes d'Algorós, el Derramador, Sant Isidre Llaurador: Antonio Vicente
- Representant AV de Matola: Paqui Flores
- Representant AV de Puçol: Miguel García Sánchez
- Representant Centre Cultura Tradicional Museu Puçol: José Mora
- Assistents Comissió Festes Àngel de la Guarda: Asunción González i Roberto Coves

Hora d'acabament: 21.00 h



1. Lectura i aprovació de l'acta anterior

La regidora de Participació, Puri Vives, dona la benvinguda als assistents a la Junta i pregunta si totes i tots han rebut l'acta anterior.

Es passa a la votació de l'acta, que queda aprovada.

2. Qüestions d'interés de les pedanies que pertanyen a la Junta

Puri Vives, regidora de Participació, comença aquest punt dient als assistents que es va enviar un correu per a informar que en els centres cívics ja es podien realitzar les activitats habituals, sempre amb màscara a l'interior i complint totes les mesures de seguretat vigents.

A més, comenta que l'arreglada de la poda xicoteta està contemplada en la nova contracta de neteja, tot i que encara no hi ha data prevista per a la instal·lació dels contenidors. A més, diu que, per a sol·licitar més contenidors de fem, s'han de dirigir al Departament de Neteja.

Sobre el punt wifi, comenta que l'adjudicació està en tràmit; no obstant això, des de Telecomunicacions traslladen que hi haurà retard a causa de la falta de proveïment de matèria primera.

D'una altra banda, explica les actuacions del Pla Quadriennal d'Inversions per a Pedanies 2020-2023 que s'han realitzat i les que es realitzaran en les pedanies que componen aquesta Junta:

Quant a l'àrea de Modernització i Manteniment.

-Renovació de contenidors en mal estat per un nou model metàl·lic amb més capacitat.

-Adquisició d'un nou vehicle per a desbrossament de camins.

En l'àrea de Manteniment de camins d'asfalt i de grava:

-Reparació de diferents trams de camins en mal estat. Es té previst actuar a Algoda, en el camí de l'Arenal, i a Puçol, en el camí de les Torres.

Sobre la nova depuradora d'Algorós, explica que és un projecte que afecta tota la pedania i destaca els avanços en la seua construcció.

Finalment comunica que, des de la Regidoria de Drets Socials, s'iniciaran les obres en el col·legi Els Garrofers i que, una vegada acabades aquestes, es posaran en contacte amb les associacions per a decidir la gestió de l'espai.

3. Precs i preguntes

Rosa Vicente, alcaldessa pedània de Puçol, informa que el camí de l'Horta està asfaltat només la meitat, per la qual cosa, quan plou, l'aigua s'emporta la terra i queda intransitable. Diu que el camí de les Torres està igual, que només es va arreglar la part de dalt. Els veïns sol·liciten l'asfaltat dels dos camins.

Sobre l'autobús, demana que es pose una marquesina en la zona del Bar la Cabanya i una altra a la Casa del Lleó, ja que l'usen sobretot les persones majors i a l'hivern fa bastant fred.



D'altra banda, explica que pel camí de la Pedra Escrita passa un barranc, que té molts matolls i està sense netejar des de fa temps i que, com el sífó no engull, es queda tota l'aigua estancada. Demana que es netege.

També comenta que, com que no tenen centre cívic, la pista del col·legi l'usen els veïns de la pedania per a fer les activitats de gimnàstica, i diu que els pins que hi ha són molt grans i estan alçant la pista. Així mateix, proposa posar un ombratge en la pista on ixen els menuts a jugar perquè els protegisca del sol i, per últim, diu que tenen molts problemes pels mosquits.

Antonia Coves, alcaldessa pedània d'Algoda, comenta, en referència al camí de les Torres, que està sense netejar, i que Héctor Díez, regidor de Manteniment, li va comentar que no s'havia fet la neteja perquè per una part del camí no podien passar les màquines. Diu que sol·liciten sovint que vagen a esbrossar i que no veu bé que en una pedania netegen un camí i que, sense acabar tot el que s'ha de fer, se'n vagen a una altra a netejar un altre camí. Considera que totes tenen el mateix dret que es netegen i s'esbrossen, però opina que haurien de començar per una i acabar-la i, tot seguit, continuar amb una altra, i així fins a acabar-les totes. Posa l'exemple d'un camí que no es va netejar i va acabar assecant-se tota la brossa. Els cotxes passaven per damunt i ara no es veu la mitjana de la carretera, ni tampoc alguns senyals de trànsit que estan tapats per la mala herba. Incideix en el malestar dels veïns.

Puri Vives diu que li ho traslladarà al regidor de Manteniment, Héctor Díez, per a veure què es pot fer i que li contestarà com més prompte millor.

Antonia Coves pregunta pel parvulari Els Garrofers i diu que va telefonar a un tècnic de l'ajuntament perquè el vera, perquè està la mala herba i els arbres sense netejar des de fa més de dos anys, i fa pena com està d'abandonat.

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, contesta que va anar-hi un tècnic a veure'l, que és el responsable d'iniciar les gestions.

Antonia Coves diu que els veïns estan molestos, ja que no tenen cap centre per a fer activitats i que aquest està abandonat, quan es podia aprofitar per a la pedania.

Puri Vives contesta que ho parlarà amb el regidor de Drets Socials i els respondrà.

Antonia Coves diu que els pares del col·legi Els Garrofers van demanar un semàfor en la carretera de Matola i els van contestar que no es podia posar, i per això s'ha col·locat un senyal. Sol·licita alguna cosa per a reduir la velocitat.

Miguel García, representant de l'AV de Puçol, parla del col·legi i diu que fa uns deu anys que va sol·licitar un espai perquè l'associació es reunira, i que ja aleshores li van dir que ho veurien, però no li van arribar a contestar.

Puri Vives diu que traslladarà la petició, però que no pot prometre cap cosa, que no depèn d'ella.



El representant de la Comissió de Festes Àngel de la Guarda explica que aquest centre es va comprometre per a la pedania i que, ara per ara, encara no tenen res on es puguin fer activitats per als veïns.

Antonia Coves sol·licita que es faci un centre cívic. Diu que són les úniques partides del camp que no en tenen.

Puri Vives contesta que ella els va donar un altre espai com a alternativa a l'escola, però que li van contestar que estava massa lluny de la pedania.

Charo Reynaldo, representant d'Ames de casa "La Palmera", comenta que ha plogut bastant i que l'aigua s'ha filtrat en l'edifici a través d'una fissura en el sostre. D'altra banda, comenta que, en el camí de la Palmera, el cartell que hi havia se l'han emportat i que, com que és un camí estret i no es veu molt, sense cartell passa desapercebut. També diu que van pintar la meitat de la façana del centre cívic i sol·licita que acaben de pintar-lo. Sobre el wifi, pregunta que si quan s'instal·larà en els centres cívics, ho faran també a "La Palmera".

Fidel Alonso, representant de Comissió de Festes de Matola, diu que esperen que enguany es pugui realitzar la cavalcada de Reis, ja que això porta bastant gent a la pedania. Sol·licita que es faci una neteja de tot el recorregut i que hi posen contenidors. D'altra banda, pel que fa al centre social, diu que hi ha uns ficus que han crescut molt i que les arrels han entrat en les seues parcel·les. Demana que es lleven.

Paqui Flores, representant de l'AV de Matola, comenta que estan tots els camins per netejar, plens de brossa i mala herba. Diu que hi ha un camí que ix a l'elevació i que no té eixida, però que també caldria netejar-lo. A més, demana que es netegi el barranc de Barbàsen.

José Mora, representant del Centre Cultural Museu de Puçol, diu que tenen un problema en el museu amb l'aigua del barranc. Explica que l'aigua, fins fa poc, arribava i saltava a una finca que ara s'ha comprat per a fer un viver i que han fet un mur de més d'un metre. Argumenta que, el dia que hi haja una riuada una mica important, l'aigua anirà tota pel camí i arribarà al museu i al col·legi. Sol·licita que es tinga en compte aquesta situació i es preveja amb temps.

Rosa Vicente diu que, en alterar-se la direcció de la baixada de l'aigua, és segur que entrarà en el col·legi, i suggereix que s'alce la porta de l'escola.

José Soriano, alcalde pedani de Matola, exposa algunes actuacions que queden per realitzar en la pedania:

- En la vereda de Santa Teresa amb el camí de l'AVE, diu que hi ha un escaló i una revolta que no es veu. Demana que s'arregle.

- Neteja del camí de Santa Teresa.

- Senyalització en la carretera nacional cap al camí de l'AVE; comenta que no hi ha cap senyal que indique la direcció de l'estació.



Manuela Mora diu que hi arriba gent des de diversos municipis a l'estació de l'AVE, que entren per la carretera alternativa a la de Matola, i que quan arriben a la vereda de Santa Teresa, es perden perquè no hi ha senyalització.

Puri Vives contesta que s'informarà sobre aquest tema.

José Soriano comenta que hi ha diversos camins sense asfaltar, o apedaçats, i sense esbrossar. D'altra banda, explica que, des del límit de Crevillent fins a la via, hi ha un camí molt estret, on l'amo ha reculat una part de la tanca i l'ha eixamplat. Pregunta si es podria fer això en la resta del camí.

Vicente Alberola contesta que això porta un tràmit, però que es pot veure.

Manuela Mora, representant del grup PP, planteja algunes qüestions en la línia del que s'ha parlat. Diu que el camí de les Escoles i el camí de Crevillent són alternatives que les persones que viuen en aquestes zones utilitzen per a anar a Crevillent, i que tots coincideixen en la necessitat de netejar i desbrossar-los, ja que alguns estan intransitables. A més, n'hi ha alguns que són de terra. Demana que es facen de grava. D'una altra banda, comenta que caldria fer un estudi del camí de Tereseta, perquè està en males condicions i al costat està la via del tren, que té un mur de pedra i terra que, amb el temps, s'ha deteriorat i que quan el tren passa cauen pedres al camí, per la qual cosa al final es menjarà el camí; ja hi ha un punt del camí per on no es pot passar.

Vicente Alberola diu que algunes d'aquestes coses del dia a dia les solucionava abans Miguel Ángel Figueruelo, i que ara estan una mica escassos de personal, però que no es preocupen que s'informarà de tot les regidories corresponents i es contestarà al més prompte possible.

Antonio Vicente pregunta on anirà la nova depuradora.

Vicente Alberola contesta que se situarà en el mateix emplaçament de l'actual.

Antonio Vicente sol·licita que s'arregle el camí de Gopegui, diu que té molt de trànsit i que està molt malament. Comenta que en uns dies passarà la carrera "Mil camins una meta", i s'ha de podar i netejar. També diu que està pendent tornar a posar un senyal de stop que estava en el riu i que ha caigut, i un altre senyal de zona inundable.

Vicente Alberola diu que en donarà part perquè es reposen.

Antonio Vicente explica que l'arbre monumental que hi ha en el recinte de l'església, caldria podar-lo i veure què es pot fer per a conservar-lo, ja que ningú no se'n fa càrrec.

Vicente Alberola pregunta si està en terreny municipal, ja que si no és així difícilment l'ajuntament en podrà tindre cura. Diu que, de tota manera, faran la gestió.

Finalment, Antonio Vicente comenta que ha portat els plànols dels camins que estan registrats en el 2019.



Vicente Alberola contesta que s'estava fent un catàleg de camins molt extens i que n'hi ha molts que no tenen nom.

Manuela Mora diu que el catàleg està fet, que només caldria adaptar-lo i afegir els camins nous que s'hi vulguen posar; després es passa a la Policia Local o a la Conselleria d'Emergències, i no caldria fer-ne un de nou.

Miguel García, representant de l'AV de Puçol, posa l'accent en el fet que cal fer alguna cosa en la cruïlla amb el museu; diu que s'hi han posat senyals de velocitat, però que no es respecten.

Rosa Vicente diu que ha telefonat a Regs de Llevant perquè s'han emportat les trapes de davant del col·legi. Diu que, si algú passa de nit, hi pot ficar el peu, ja que no hi ha il·luminació i és un perill.

Manuela Mora comenta que si hi ha perill, cal donar part tant a la Policia Local com a Regs de Llevant.

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, s'acomiada de tots els assistents a la Junta.

I, sense més assumptes a tractar, dona per acabada la reunió.

Regidora de Participació Ciutadana

Tècnic/a de Participació Ciutadana